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TUKUMA  NOVADA  DOME 
      VIDES UN KOMUNĀLO JAUTĀJUMU KOMITEJA 

 

 
  

SĒDES PROTOKOLS 

Tukumā  

2023. gada 13. jūlijā         Nr. TND/23/7 

Vides un komunālo jautājumu komitejas sēde sasaukta 2023. gada 13. jūlijā plkst. 15.00 

Talsu ielā 4, Tukumā, Tukuma novadā. Sēde ir atklāta un notiek klātienē, izmantojot elektronisko 

balsošanas sistēmu dokumentu vadības programmā “LIETVARIS”. Paralēli tiek izmantota 

tiešsaistes videokonference Zoom (attēla un skaņas pārraide reālajā laikā). 

Sēdi plkst. 15.01 atklāj un vada Vides un komunālo jautājumu komitejas priekšsēdētājs 

Mārtiņš Limanskis, protokolē lietvedības sekretāre Anita Belousa. 

Tiek veikts sēdes audioieraksts. Sēdes jautājumu izskatīšana audioierakstā fiksēta ieraksta 

laikā no 00:00:00 līdz 01:17:04. 

Sēdē piedalās: 

- Vides un komunālo jautājumu komitejas balsstiesīgie deputāti: Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, 

Guntars Indriksons, Oskars Kambala, Dace Lebeda (attālināti, izmantojot tiešsaistes 

videokonferences sarunu rīku), Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča; 

(nepiedalās deputāte Gunda Cīrule – citu neatliekamu pienākumu dēļ, deputāts Imants Valers – 

atrodas atvaļinājumā); 

domes deputāti: 

- Sandis Čilipāns (attālināti, izmantojot tiešsaistes videokonferences sarunu rīku), Ligita Gintere, 

Agnese Ritene, Juris Šulcs, Gundars Važa; 

pašvaldības administrācijas darbinieki: 

- Anita Belousa, Ilze Blanka, Sanita Bļodniece, Egīls Dude, Maija Fogele, Inga Helmane, Andris 

Kalnozols, Anda Kubiliusa, Ivars Liepiņš, Sanita Limanska, Baiba Pļaviņa, Sabīne Strazdiņa, Inese 

Valtere, Tamāra Vaļuka, Arturs Vinbergs; 

pašvaldības iestāžu darbinieki: 

- Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece; 

citi: 

- Jurijs Kondratenko – SIA “D-0” projektētājs, Rīgas Tehniskā universitāte, 

- Zanda Valaine – SIA “Tukuma ūdens” ūdenssaimniecības speciāliste, 

- Agita Puķīte – laikraksta “Neatkarīgās Tukuma Ziņas” žurnāliste. 

Sēdes izsludinātā darba kārtība: 

1. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 28. jūlija lēmumā “Par Satiksmes 

organizācijas un kustības drošības komisijas sastāva un nolikuma apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 14, 8. §) un komisijas nolikumā. 

2. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Noras ielā 8, Tukumā, Tukuma novadā, 

pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 
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3. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Kuldīgas ielā 18, Tukumā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

4. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Aleksandra ielā 5, Tukumā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

5. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Avotu ielā 8, Kandavā, Tukuma novadā, 

pieslēgšanai centralizētajai ūdensvada sistēmai. 

6. Par nekustamā īpašuma Talsu ielā 7, Kandavā, Tukuma novadā, telpu nomas līgumu 

noslēgšanu. 

7. Par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 12A, Kandavā, Tukuma novadā, telpas Nr. 4 nomas līguma 

termiņa pagarināšanu. 

8. Informatīvs – lietus kanalizācijas un applūšanas izpēte Tukuma centrā. 

9. Informatīvs – par Brīvkapu paplašināšanu Tukuma pilsētā. 

Mārtiņš Limanskis aicina balsot par sēdes darba kārtību. 

Balsojums par darba kārtības jautājumiem 

Par darba kārtību balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars 

Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
  

Nolemj: apstiprināt šādu sēdes darba kārtību: 
 

1. Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 28. jūlija lēmumā “Par Satiksmes 

organizācijas un kustības drošības komisijas sastāva un nolikuma apstiprināšanu” 

(prot. Nr. 14, 8. §) un komisijas nolikumā. 

2. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Noras ielā 8, Tukumā, Tukuma novadā, 

pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

3. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Kuldīgas ielā 18, Tukumā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

4. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Aleksandra ielā 5, Tukumā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas sistēmai. 

5. Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Avotu ielā 8, Kandavā, Tukuma novadā, 

pieslēgšanai centralizētajai ūdensvada sistēmai. 

6. Par nekustamā īpašuma Talsu ielā 7, Kandavā, Tukuma novadā, telpu nomas līgumu 

noslēgšanu. 

7. Par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 12A, Kandavā, Tukuma novadā, telpas Nr. 4 nomas līguma 

termiņa pagarināšanu. 

8. Informatīvs – lietus kanalizācijas un applūšanas izpēte Tukuma centrā. 

9. Informatīvs – par Brīvkapu paplašināšanu Tukuma pilsētā. 

1. § 

Par grozījumiem Tukuma novada domes 2021. gada 28. jūlija lēmumā  

“Par Satiksmes organizācijas un kustības drošības komisijas sastāva un nolikuma 

apstiprināšanu” (prot. Nr. 14, 8. §) un komisijas nolikumā 

ZIŅO: Sanita Limanska – Juridiskās nodaļas juriste. 
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Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, 

Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par grozījumiem Tukuma 

novada domes 2021. gada 28. jūlija lēmumā “Par Satiksmes organizācijas un 

kustības drošības komisijas sastāva un nolikuma apstiprināšanu” (prot. Nr. 14, 

8. §) un komisijas nolikumā”. 

2. § 

Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Noras ielā 8, Tukumā,  

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas 

sistēmai 

ZIŅO: Egīls Dude – pašvaldības izpilddirektora vietnieks attīstības plānošanas un nekustamā 

īpašuma jautājumos,  

Andris Kalnozols – Komunālās nodaļas vadītājs. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu 

komitejai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, 

Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par pašvaldības 

līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Noras ielā 8, Tukumā, Tukuma novadā, 

pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas 

sistēmai”. 

3. § 

Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Kuldīgas ielā 18, Tukumā,  

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas 

sistēmai 

ZIŅO: Andris Kalnozols – Komunālās nodaļas vadītājs. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu 

komitejai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars 

Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
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Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par 

pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Kuldīgas ielā 18, Tukumā, 

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai 

kanalizācijas sistēmai”. 

4. § 

Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Aleksandra ielā 5, Tukumā,  

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas 

sistēmai 

ZIŅO: Andris Kalnozols – Komunālās nodaļas vadītājs. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu 

komitejai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, 

Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par pašvaldības 

līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Aleksandra ielā 5, Tukumā, Tukuma 

novadā, pieslēgšanai centralizētājai ūdensapgādes un centralizētajai kanalizācijas 

sistēmai”. 

5. § 

Par pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Avotu ielā 8, Kandavā,  

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētajai ūdensvada sistēmai 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai Finanšu 

komitejai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars 

Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai Finanšu komitejai lēmuma projektu “Par 

pašvaldības līdzfinansējumu nekustamā īpašuma Avotu ielā 8, Kandavā, 

Tukuma novadā, pieslēgšanai centralizētajai ūdensvada sistēmai”. 

6 .§ 

Par nekustamā īpašuma Talsu ielā 7, Kandavā, Tukuma novadā, telpu nomas  

līgumu noslēgšanu 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

JAUTĀJUMI: Gundars Važa, Mārtiņš Limanskis. 

ATBILDES: Evita Freimane. 
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Atbildot Gundaram Važam, Evita Freimane paskaidro, kāpēc līgums tiek slēgts uz vienu gadu. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta virzīšanu izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars Kambala, 

Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 
virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par nekustamā īpašuma 

Talsu ielā 7, Kandavā, Tukuma novadā, telpu nomas līgumu noslēgšanu”. 

7. § 

Par nekustamā īpašuma Ķiršu ielā 12A, Kandavā, Tukuma novadā, telpas Nr. 4  

nomas līguma termiņa pagarināšanu 

ZIŅO: Evita Freimane – Kandavas un pagastu apvienības nekustamā īpašuma pārvaldniece. 

IZSAKĀS: Mārtiņš Limanskis, Gundars Važa. 

Gundars Važa izsaka priekšlikumu saglabāt iepriekš noslēgtajā telpu nomas līgumā noteikto 

nomas maksu 0,50 euro par vienu m2. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par lēmuma projekta ar ierosināto labojumu virzīšanu 

izskatīšanai domei. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars 

Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

  

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai domei lēmuma projektu “Par nekustamā īpašuma 

Ķiršu ielā 12A, Kandavā, Tukuma novadā, telpas Nr. 4 nomas līguma termiņa 

pagarināšanu” ar labojumiem. 

8. § 

Informatīvs – lietus kanalizācijas un applūšanas izpēte Tukuma centrā 

INFORMĒ: Sabīne Strazdiņa – Attīstības nodaļas arhitekte, 

Jurijs Kondratenko – SIA “D-0” projektētājs. 

Zanda Valaine –.SIA “Tukuma ūdens” ūdenssaimniecības speciāliste. 

Sabīne Strazdiņa informē par pieaicināto speciālistu veikto lietus kanalizācijas un applūšanas 

izpēti Tukuma centrā. 

Jurijs Kondratenko sniedz prezentāciju par izpēti, modelēšanas rezultātiem dažādos 

lietusgāžu scenārijos un piedāvātajiem risinājumiem. Piebilst, ka nesakrīt vecie un jaunie 

topogrāfijas dati. 

Zanda Valaine informē par pašvaldības un SIA “Tukuma ūdens” plānotajiem darbiem lietus 

ūdens kanalizācijas sistēmu sakārtošanai. Uzsver nepieciešamību rast risinājumu Tukuma centra 

lietus ūdens novirzīšanai uz Slocenes upes baseinu un piebilst, ka veicamie pasākumi būs dārgi. 

Turpinās Lielās ielas lietus ūdens sateces baseina, kas ietver J. Raiņa ielu, tirgus laukumu un Dārza 

ielu, izpēte. 
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Andris Kalnozols informē, ka VAS “Latvijas dzelzceļš” vēl nav saskaņojis projektu par 

dzelzceļa šķērsojumu ar lielāka diametra caurulēm. 

Sabīne Strazdiņa norāda, ka nav domāts par visu kopumā, savulaik neprasot risinājumus 

lietus ūdeņu infiltrācijai. Asfaltētie laukumi pilsētā un ēku lielie jumti sagāž lietus ūdeni lielā 

daudzumā un nopludina teritorijas. 

Jurijs Kondratenko bilst, ka tikai tagad to sākts risināt arī valsts mērogā. Pauž viedokli, ka 

ar dzelzceļa šķērsojumu vien būs par maz, lai atrisinātu applūšanu lietusgāzēs. 

Ivars Liepiņš norāda, ka veiktā izpēte ir noderīga, lai saprastu minimālo, ko var ar mazākiem 

līdzekļiem plānot un izdarīt. Izpēte jāveic arī nākamiem posmiem. 

Mārtiņš Limanskis rezumē, ka izpētes darbs veiksmīgs, un ierosina balsot par informācijas 

pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars 

Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
  

Nolemj: 
pieņemt zināšanai informāciju par lietus kanalizācijas un applūšanas izpēti 

Tukuma centrā. 

9. § 

Informatīvs – par Brīvkapu paplašināšanu Tukuma pilsētā 

INFORMĒ: Andris Kalnozols – Komunālās nodaļas vadītājs. 

IZSAKĀS: Gundars Važa, Edīte Zelča, Mārtiņš Limanskis, Juris Šulcs, Inese Valtere, Andris 

Kalnozols. 

Andris Kalnozols informē par iedzīvotāju lūgumu paplašināt Brīvkapus Tukumā. 

Gundars Važa papildina par vēsturiski izveidojušos situāciju un to, ka romu tautības 

iedzīvotāju kopiena citam risinājumam nepiekrīt. Jānoskaidro Valsts vides dienesta viedoklis. 

Mārtiņš Limanskis norāda uz iepriekš pieņemtajiem lēmumiem un sadarbības līgumu ar Disku 

golfa klubu par Brīvkapiem līdzās esošās teritorijas attīstīšanu. Jautā par normatīvajos aktos noteikto. 

Juris Šulcs piebilst par ilgstoši nekopto kapa vietu apzināšanu kapsētās un iespēju veikt 

apbedījumus, nepaplašinot kapsētas. 

Inese Valtere paskaidro, ka Brīvkapi saskaņā ar pašvaldības 2022. gada 27. aprīlī 

apstiprinātajiem saistošajiem noteikumiem Nr. 29 “Par Tukuma novadā esošo kapsētu uzturēšanu” ir 

daļēji slēgta kapsēta. Tas ir juridiskais pamats, kāpēc šo kapsētu nevar paplašināt. 

Andris Kalnozols piebilst, ka tas neatrisinās problēmu. 

Mārtiņš Limanskis ierosina balsot par informācijas pieņemšanu zināšanai. 

Par lēmumu balso: "par"  -  
7 (Dace Adiņa, Kaspars Gribusts, Guntars Indriksons, Oskars 

Kambala, Dace Lebeda, Mārtiņš Limanskis, Edīte Zelča) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 
  

Nolemj: pieņemt zināšanai informāciju par Brīvkapu paplašināšanu Tukumā. 

Sēdes noslēgumā pašvaldības izpilddirektors Ivars Liepiņš informē par centralizētā karstā 

ūdens ražošanas apjomu, patēriņu un tarifu šā gada maijā, jūnijā. Piebilst, ka ir ēkas, kur karstais 

ūdens izmaksājis stipri dārgāk, bet tas nav saistīts ar tarifu. Ēku apsaimniekotājiem un 

daudzdzīvokļu dzīvojamo māju iedzīvotājiem daudz darāmā, lai nebūtu tāda starpība. 
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Juris Šulcs ierosina tikties ar pakalpojumu sniedzējiem un noskaidrot šādas situācijas 

iemeslus un rast risinājumus. 

Vides un komunālo jautājumu komitejas sēde tiek slēgta plkst. 16.18. 

Sēdes vadītājs 

komitejas priekšsēdētājs   (personiskais paraksts)  Mārtiņš Limanskis 

Protokolēja 

lietvedības sekretāre   (personiskais paraksts)  Anita Belousa 

Personas datus Tukuma novada pašvaldība apstrādājusi, pamatojoties uz Eiropas parlamenta un padomes regulas 

(ES) 2016/679 par fizisku personu aizsardzību attiecībā uz personas datu apstrādi un šādu datu brīvu apriti, ar ko 

atceļ Direktīvu 95/46EK, 6. panta pirmās daļas c) punktu – apstrāde ir vajadzīga, lai izpildītu uz pārzini attiecināmu 

juridisku pienākumu. 

 


